
Geachte heer Kaandorp, 

 

Zoals afgesproken stuur ik u hierbij een reactie op de motie van de gemeenteraad van 9 mei. Ik verzoek 

u deze ter beschikking te stellen van het College zodat, indien gewenst, daaruit geput kan worden bij 

de behandeling van de motie. 

 

Aanvankelijk spraken we af dat ik zou zorgen voor een brief van het ministerie van Defensie over het 

onderwerp. Dit is echter niet erg praktisch om een aantal redenen. Ten eerste zou het veel tijd kosten 

om een formele brief van het ministerie van Defensie aan het College te laten sturen. Die tijd is er niet 

wanneer u reeds half juni over de brief zou moeten beschikken. Daarnaast ligt het niet voor de hand 

dat het ministerie een formele brief stuurt als een reactie op een motie die nog niet in de Raad is 

behandeld. Als een derde reden kan worden genoemd dat het ministerie van Defensie haar 

planologische en vastgoedbelangen laat behartigen door het Rijksvastgoedbedrijf, i.c. door het Cluster 

Ruimte waarvan ik de coördinator ben. 

 

De motie die u ons ter kennis hebt gebracht verwoordt de zorgen die er blijkbaar in de Raad leven over 

een mogelijke her-ingebruikname van een aantal schietterreinen in de duinen bij Petten door het 

ministerie van Defensie. Die zorgen zijn naar mijn mening niet nodig. In het navolgende zal ik schetsen 

wat de situatie rond de schietterreinen is en hoe daarover de komende periode over zal worden 

gecommuniceerd. 

 

Actuele situatie 

Er is geen sprake van drie, maar van twee defensie-schietterreinen in de duinen bij Petten. Van oudsher 

aangeduid als Petten-KL (voor de landmacht) en Petten-KM (voor de marine). Petten-KL bestaat uit een 

aantal losse “platforms” rond de Burgemeester Breebaartweg en het terreintje bij de loods die thans in 

gebruik is bij de Reddingsbrigade Sint Maartenszee. Petten-KM betreft het omheinde terrein zuidelijker, 

achter het ECN-complex. Beide terreinen zijn formeel aangewezen als militair schietterrein en hebben 

beide een aangewezen onveilige zone waarbinnen permanent verblijf en horeca niet is toegestaan. Ik 

ga ervan uit dat dit bij uw gemeente bekend is en een uitgangspunt vormt voor de 

bestemmingsplannen en vergunningverlening in het betreffende gebied. Kortheidshalve moge ik u 

verwijzen naar het Besluit algemene regels ruimtelijke ordening (Barro) en de Regeling algemene regels 

ruimtelijke ordening (Rarro) waarin deze terreinen en zones zijn aangewezen. 

 

Sinds jaar en dag zijn deze terreinen beide in gebruik bij het Kenniscentrum Wapens en Munitie dat een 

onderdeel is van de Defensie Materieel Organisatie. De oorspronkelijke relaties met de landmacht en 

de marine zijn niet meer aan de orde. De schietterreinen worden incidenteel gebruikt voor 

beproevingen (van geschut en munitie) die niet op de thuislocatie in ’t Harde kunnen worden gedaan. 

De terreinen worden niet gebruikt voor oefeningen (van militairen). Er bestaat dan ook geen concrete 

planning voor het gebruik van de terreinen. Het gebruik van de locaties is vergund op maximaal 20 

dagen per jaar. Er is op dit moment geen behoefte het bestaande gebruik te veranderen. De 

schietlocatie is voor Defensie uniek in die zin dat er geen andere plaatsen zijn waar de benodigde 

beproevingen kunnen worden uitgevoerd (vanwege de vrije schietruimte in hoogte en afstand). Dit 

geldt om andere redenen ook voor de locatie Breezanddijk. Er is dan ook geen sprake van het 

samenvoegen van de locaties Petten en Breezanddijk. 

 

De kennelijke zorgen bij raadsleden dat het ministerie van Defensie schietbanen in de duinen opnieuw 

gaat gebruiken, zijn dan ook niet terecht. De terreinen blijven in gebruik. Op verzoek van het ministerie 

van Defensie is het Rijksvastgoedbedrijf aan het onderzoeken in hoeverre het mogelijk is om de 

bestaande terreinen beter in te richten.  

 

  



Herinrichting schietterreinen Petten 

De aanleiding voor het herinrichtingsonderzoek is dat het ministerie van Defensie zich bereid heeft 

verklaard om mee te werken aan de realisatie van windparken voor de kust. Dat is alleen mogelijk 

indien de bestaande onveilige zone van het schietterrein van Petten wordt verlegd. Deze voornemens 

zijn vastgelegd in de vorig jaar vastgestelde Rijksstructuurvisie Wind op Zee waarin de nieuwe 

windparken op zee zijn aangewezen. Om een verlegging van de onveilige zones te kunnen realiseren, 

moeten de verschillende schietpunten worden aangepast. Dit was aanleiding om de beide 

schietterreinen integraal te bezien en te moderniseren. De uitkomst daarvan is dat de schietactiviteiten 

geconcentreerd kunnen worden op de locatie Petten-KM. De locatie Petten-KL kan in dat geval 

worden gesaneerd (met uitzondering van één platform). 

 

Gelet op het zeer geringe aantal dagen waarop er gebruik wordt gemaakt van Petten, is er geen 

aanleiding vanuit Defensie zelf om een herinrichting te starten. Dit project vloeit voort uit de afspraken 

over windparken op de Noordzee. 

 

Om alle beproevingen te kunnen uitvoeren op het terrein Petten-KM, moet het schietpunt enkele 

meters hoger worden gesitueerd. Verder zullen de bestaande voorzieningen zoals verhardingen, kabels, 

het hekwerk en een gebouwtje worden vernieuwd. De verhardingen en de andere voorzieningen rond 

de Burgemeester Breebaartweg kunnen worden opgeruimd. Slechts één platform zou moeten blijven 

bestaan om een volgradar te kunnen neerzetten wanneer er wordt geschoten. Dat platform kan 

daarnaast functioneren als voor iedereen toegankelijk uitkijkpunt. De loods langs de Burgemeester 

Breebaartweg is ook niet meer nodig voor Defensie. Of deze moet worden gesloopt, of zou kunnen 

gaan dienen voor andere doeleinden (reddingsbrigade), moet in overleg met alle betrokkenen 

worden vastgesteld. 

 

Na de herinrichting kan de onveilige zone worden verlegd. Dat betekent ook dat de onveilige zone die 

nu nog is gekoppeld aan het schietterrein Petten-KL kan worden opgeheven. Daarmee worden 

belemmeringen die daar nu nog van uitgaan op de omgeving aanzienlijk kleiner want alleen de zone 

vanuit Petten-KM blijft bestaan, zij het met een iets andere omvang. 

 

De zorgen uit de motie richten zich op een paar onderwerpen.  

Natuur en ruimte: de voorziene herinrichting leidt niet tot meer gebruikte ruimte door Defensie. Het 

terrein Petten-KM blijft net zo groot als nu. De bestaande voorzieningen worden vernieuwd en zoveel 

mogelijk ingepast in het duingebied. Daar wordt in materiaalkeuze en kleurstellingen rekening mee 

gehouden. De platforms ca. rond de Burgemeester Breebaartweg worden geamoveerd; het fysieke 

ruimtebeslag wordt dus verkleind. 

Rust en natuurbeleving: het gebruik van het vernieuwde schietterrein wijkt in beginsel niet af van wat er 

nu gebeurt: er is geen veranderde behoefte bij de gebruiker. Dat betekent ook dat de geluidbelasting 

zoals die nu van het schietterrein wordt ervaren, evenmin zal veranderen. 

 

Haalbaarheidsonderzoek 

Het rijksvastgoedbedrijf onderzoekt op dit moment de haalbaarheid van de gewenste herinrichting. 

Daartoe zijn gesprekken gevoerd met diverse partijen. Ook zijn er onderzoeken uitgevoerd en is een 

eerste ontwerp gemaakt. Verschillende (inventariserende) onderzoeken lopen nog. De verwachting is 

dat later dit jaar het beeld compleet zal zijn ten aanzien van de benodigde vergunningen en de 

eventueel nodige (natuur)compensatie. 

 

Besluitvorming van Defensie of het project zal worden uitgevoerd, wordt aan het eind van dit jaar 

verwacht. Indien positief zal in 2018 het project technisch worden uitgewerkt en kunnen de 

verschillende procedures worden doorlopen. Aanbesteding en uitvoering kunnen dan vanaf 2019 

plaatsvinden. Als de herinrichting is afgerond, kan ook de onveilige zone officieel (planologisch) worden 

verlegd. Dit moet worden gerealiseerd vóórdat de windparken voor de kust van Noord-Holland worden 

gerealiseerd. 

 

Het haalbaarheidsonderzoek moet vooral zicht geven op de vergunbaarheid van het project. Dat is 

van belang voor de vraag of de windparken die zijn geprojecteerd binnen de huidige onveilige zone, 

kunnen worden gerealiseerd. Vanwege de daarmee gemoeide termijnen, moet daarover eind 2017 

duidelijkheid bestaan. 

 

Communicatie 

Activiteiten in het duingebied liggen altijd gevoelig vanwege de natuur- en recreatiebelangen. Het 

landschap is kwetsbaar zodat vormgeving en inpassing van de activiteiten zorgvuldig moeten 

gebeuren. Hoewel de verwachting van dit project is dat de impact zeer beperkt zal zijn, dient het hele 



proces goed te worden begeleid ten aanzien van communicatie. Zowel met de direct betrokken 

partijen als met het publiek. Een apart communicatieplan is daarom wenselijk. De directie 

Communicatie van het ministerie van Defensie stelt daartoe een plan op. Het is de bedoeling dat uw 

gemeente daarbij wordt betrokken om het toe te spitsen op de lokale situatie. De komende maanden 

zal uw gemeente daarvoor worden benaderd. 

 

Vanuit het RVB zijn de projectleider van het haalbaarheidsonderzoek Minze de Jonge en 

ondergetekende aanspreekpunt ingeval van nadere vragen. 

 

Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

met vriendelijke groet, 

 

drs. P.P. (Peter Paul) van Kleij 

Cluster Ruimte 
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Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of 

dit bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het 

bericht te verwijderen. De Staat aanvaardt geen aansprakelijkheid voor schade, van welke aard ook, 

die verband houdt met risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten. 

This message may contain information that is not intended for you. If you are not the addressee or if this 

message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. 

The State accepts no liability for damage of any kind resulting from the risks inherent in the electronic 

transmission of messages.  
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